

**467 (XV). Report of the International Monetary Fund**

*Resolution of 13 April 1953<sup>15</sup>*

*The Economic and Social Council*

*Takes note of the report<sup>16</sup> of the International Monetary Fund.*

**468 (XV). Report of the Transport and Communications Commission (sixth session)**

*Resolutions of 15 and 16 April 1953<sup>17</sup>*

**A**

**REPORT OF THE COMMISSION**

*Resolution of 15 April 1953*

*The Economic and Social Council*

*Takes note of the report<sup>18</sup> of the Transport and Communications Commission (sixth session).*

**B**

**POLLUTION OF SEA-WATER**

*Resolution of 15 April 1953*

*The Economic and Social Council,*

*Taking note of the considerations and recommendations of the Transport and Communications Commission in its resolution 1 on the subject of pollution of sea-water,*

*Authorizes the Secretary-General to request the governments of Member States interested in the matter to make experts in this field available to him, at the expense of those governments, with a view to correlating the studies and other communications submitted by interested governments, and drawing such conclusions as may be appropriate, for transmittal to the Inter-Governmental Maritime Consultative Organization when that organization shall have started its activities, provided;*

*(a) That at least three governments are prepared to follow this course; and*

*(b) That the Secretary-General be authorized, if he finds that this expense can be covered under present budgetary appropriations, to cover some or all of the expense involved out of the regular budget of the United Nations.*

**C**

**SITUATION WITH RESPECT TO RATIFICATION OF THE CONVENTION ON THE INTER-GOVERNMENTAL MARITIME CONSULTATIVE ORGANIZATION**

*Resolution of 15 April 1953*

*The Economic and Social Council,*

*Taking note of the considerations and recommendations of the Transport and Communications Commission*

<sup>15</sup> See document E/SR.683.

<sup>16</sup> See *Annual Report of the Executive Directors for the fiscal year ended April 30, 1952*, Washington, D.C.

<sup>17</sup> See documents E/SR.687 and E/SR.689.

<sup>18</sup> See *Official Records of the Economic and Social Council, Fifteenth Session, Supplement No. 4*.

**467 (XV). Rapport du Fonds monétaire international**

*Résolution du 13 avril 1953<sup>15</sup>*

*Le Conseil économique et social*

*Prend acte du rapport du Fonds monétaire international<sup>16</sup>.*

**468 (XV). Rapport de la Commission des transports et des communications (sixième session)**

*Résolutions des 15 et 16 avril 1953<sup>17</sup>*

**A**

**RAPPORT DE LA COMMISSION**

*Résolution du 15 avril 1953*

*Le Conseil économique et social*

*Prend acte du rapport de la Commission des transports et des communications (sixième session)<sup>18</sup>.*

**B**

**POLLUTION DE L'EAU DE MER**

*Résolution du 15 avril 1953*

*Le Conseil économique et social,*

*Vu les raisons et les recommandations que la Commission des transports et des communications a présentées dans sa résolution 1 sur la pollution de l'eau de mer,*

*Autorise le Secrétaire général à prier les gouvernements des Etats Membres qui s'intéressent à la question de mettre à sa disposition, aux frais desdits gouvernements, des spécialistes qui seront chargés de coordonner les études et les communications présentées par les gouvernements intéressés et de tirer les conclusions qui s'imposent, pour transmission à l'Organisation intergouvernementale consultative de la navigation maritime, lorsque cette organisation aura commencé de fonctionner, sous réserve:*

*a) Que trois gouvernements au moins acceptent de se conformer à la présente recommandation; et*

*b) Que, s'il constate que les frais ainsi entraînés peuvent être couverts par les crédits budgétaires actuels, le Secrétaire général soit autorisé à les imputer, en tout ou en partie, sur le budget ordinaire de l'Organisation.*

**C**

**ETAT DES RATIFICATIONS DE LA CONVENTION RELATIVE À LA CRÉATION D'UNE ORGANISATION INTERGOUVERNEMENTALE CONSULTATIVE DE LA NAVIGATION MARITIME**

*Résolution du 15 avril 1953*

*Le Conseil économique et social,*

*Vu les raisons et les recommandations que la Commission des transports et des communications a pré-*

<sup>15</sup> Voir le document E/SR.683.

<sup>16</sup> *Rapport annuel des administrateurs sur l'exercice financier qui a pris fin le 30 avril 1952*, Washington (D.C.).

<sup>17</sup> Voir les documents E/SR.687 et E/SR.689.

<sup>18</sup> *Procès-verbaux officiels du Conseil économique et social, quinzième session, Supplément No 4.*